
Schriftelijke vraag  

Vraagnummer:  S-187

Datum indiening:  21-01-2015

Onderwerp:  Volumetoename uitkeringsgerechten Wet Werk en Bijstand in Overbetuwe 

Naam indiener: CDA (Mart van Baak en Dennis Janssen) 

Aan de leden van het college van Burgemeester en Wethouders,   

Inleiding/Aanleiding: 

Per 1 januari 2015 is de nieuwe Participatiewet van kracht. De gemeente is klaar voor de instroom en 
begeleiding van nieuwe doelgroepen. Ondertussen heeft de gemeente Overbetuwe (net als vele andere 
gemeenten) te maken met een oplopend bestand van mensen met een uitkering. Volgens berichtgeving 
in de Gelderlander d.d. 20-1-2015 is het aantal bijstandsgerechtigden in Overbetuwe t.o.v. 1-1-2014 
met 10 % gestegen. Bij de grote steden zien we veel verschillen in volumetoenames variërend van (in 
een periode van 1 jaar) ruim 6% in Arnhem tot een krappe 2% in Nijmegen.

In de Gelderlander wordt een vergelijking met Lingewaard gemaakt en door de journalist wordt de 
suggestie gewekt dat er in Lingewaard effectief wordt gewerkt aan reductie van de aantallen door 
mensen achter de broek aan te zitten. Dit bericht kun je dan ook lezen als 'Overbetuwe gaat 
vriendelijker met de mensen om en is daardoor minder effectief waar het gaat om volumebeperking'. 
De  CDA fractie gaat er vanuit dat dit beeld veel genuanceerder ligt dan dat Lingewaard vaak wil doen 
geloven. Zeker omdat er sprake is van een regionale arbeidsmarkt en omdat niet alle zaken door de 
gemeente zelf op korte termijn zijn te beïnvloeden (denk aan bestand goedkope woningen, 
aanwezigheid van zorgvoorzieningen etc.). 

Het aantal bijstandsgerechtigden wegens werkloosheid volgens artikel Gelderlander: 

Per 1-1-2014 Per 1-1-2015 Stijging
Overbetuwe 447 492

(1 op 95 inwoners)
45 (10%)

Lingewaard 376 405
(1 op 113 inwoners)

29 (7,8%)

Om een helder beeld te kunnen vormen van oorzaak en gevolg van de genoemde  stijgingspercentages 
en om zicht te krijgen op de beïnvloedbaarheid, stelt de CDA fractie onderstaande vragen: 

Vragen:  

1. Kloppen de door de Gelderlander gepubliceerde cijfers? 
2. Kunnen er, naast de bekende landelijke economische oorzaken, nog specifieke 

oorzaken voor de Overbetuwse stijging worden aangegeven?
3. Hoe staat de wethouder tegenover het genoemde ‘actieve beleid’ van onze 

buurgemeente? Zou dit werkelijk de reden kunnen zijn van het geringere aantal 
bijstandsgerechtigden? 



4. Zo ja, zou dit dan een reden kunnen zijn om het huidige Overbetuwse beleid hierop 
aan te passen? Zo nee, op welke wijze kan in 2015 aan de knoppen worden gedraaid 
om de toename van het bestand te beïnvloeden?

5. Kan bij benadering worden aangegeven of en welke financiële gevolgen deze stijging 
heeft voor de gemeentebegroting? 

Bij voorbaat dank voor de beantwoording van deze vragen.

Ondertekening: CDA-fractie, Mart van Baak en Dennis Janssen. 


